
 
 
 

 

 

 

RESUM DE LA REUNIÓ AMB REPRESENTANTS DEL CONSELL INTERUNIVERSITARI 
VALENCIÀ D'ESTUDIANTS EL DIA 22 DE SETEMBRE DE 2020 

 

A les 10:00 hores del dia 22 de setembre de 2020, es reuneixen els membres del Consell 
Interuniversitari Valencià d'Estudiants especificats a continuació, mitjançant 
videoconferència, a fi de tractar temes plantejats en la Comissió Permanent del CIVE. 

 

Assistents: 

Vicepresidentes: 

 Primera. Pilar Ezpeleta Piorno, directora general d'Universitats. 
 Tercera. Andrea Paricio Henares (titular), representant d'estudiants de la Universitat 

Politècnica de València i representant de la Comissió Permanent. 

Vocals: 

 Andrés Fernández Alonso, representant d'estudiants de la Universitat de València. 
 Juan Pablo Ortiz, representant d'estudiants de la Universitat Politècnica de València. 
 Rafael Lido, representant d'estudiants de la Universitat d'Alacant. 
 Ginés Sola, representant d'estudiants de la Universitat d'Alacant. 
 Laura Alcaide Sánchez, representant d'estudiants de la Universitat Jaume I  de Castelló. 
 M.ª Teresa Valero Asencio, representant d'estudiants de la Universitat Miguel 

Hernández d'Elx. 
 Carlos Sanz Tormo, representant d'estudiants de la Universitat Catòlica de València. 

Convidat: 

 Javier Oliver Villarroya, director general de l’Agència Valenciana d'Avaluació i 
Prospectiva  (AVAP). 

Secretària: 

 M.ª Fernanda Sáiz Gallego, cap del Servei de Regulació Universitària de la Direcció 
General d'Universitats. 

 

Temes tractats: 

 Propostes de millora de la situació de l'estudiantat a l'inici de curs. 
 Bretxa digital: conéixer el pla i els resultats. 
 Fons COVID: forma de gestió i distribució. 
 Transport: bo de suport al transport. 
 Beques: informació sobre les modificacions de criteri i els requisits per al curs 21/22. 
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Desenvolupament de la sessió: 

Pren la paraula la representant de l'estudiantat per a introduir els temes que es tractaran en la 
reunió, això és, traslladar les seues percepcions sobre el que està sent l'inici de curs en les 
universitats valencianes i propostes per a millorar la situació de l'estudiantat. 

També volen tractar el tema de la bretxa digital. Saben i reconeixen que des del govern 
autonòmic s'està fent un esforç important en aquest sentit, per la qual cosa sol·liciten 
informació al voltant del pla. Sol·liciten informació sobre l'anomenat "fons COVID" i la manera 
en què es gestiona des de la Conselleria, així com la forma en què s'ha dividit. 

La directora general informa que s'han creat cinc càtedres de bretxa digital, cadascuna de les 
quals se centra en una problemàtica específica i diferent de les altres, amb les cinc universitats 
públiques. 

Entorn d'aquestes càtedres i des de la Direcció General de Bretxa Digital s'està elaborant un 
informe global de la situació de totes les universitats públiques i de cada universitat. 
L'esmentat informe pretén analitzar la bretxa digital des de diverses perspectives. S'estan 
considerant, entre d’altres, assumptes com ara: l'estudiantat de primer curs, les bretxes 
existents entre l'alumnat universitari, etc. 

També es recorda que des de la Direcció General d'Universitats i la Direcció General de Bretxa 
Digital es treballa en col·laboració i coordinació intensa amb les universitats, en concret amb 
els representants de l'estudiantat i els vicerectorats d'estudiants. 

Es van entregar encaminadors (routers) a totes les universitats, però aquestes han tingut 
dificultats de traslladar-los als potencials receptors. 

Pel que fa al transport i les beques, es trasllada a l'estudiantat que ja s'ha publicat la resolució 
de les ajudes transport. També, que continua treballant-se en les modificacions en els criteris 
i requisits de les beques de la GVA per al curs acadèmic 21/22. 

Andrea Paricio, representant de la UPV, pren la paraula. Dona les gràcies per l'interés mostrat 
i assenyala que la interlocució fluida amb la Conselleria és molt important. Assenyala que 
aquest curs està sent particularment complicat i afig els seus companys i representants de 
l'estudiantat en els agraïments. Insisteix en la necessitat de fer recomanacions i seguiment al 
voltant de la qualitat de l'ensenyament. 

Andrés Fernández, representant d'estudiants de la Universitat de València, pren la paraula, pel 
que fa a les taxes assenyala que hi ha malestar per les diferències de criteri dins de la seua 
mateixa universitat i que hi ha centres que les cobren a l'estudiantat tot i que ha manifestat en 
la matrícula que és sol·licitant de beca a l'estudi. Trasllada que hi ha inquietud entorn dels 
lloguers d'habitatge que ha realitzat l'estudiantat i que no sempre pot pagar o rescindir. 
Sol·licita que es cree una clàusula COVID perquè l'estudiantat puga anul·lar lloguers. 

Juan Pablo, representant d'estudiants de la Universitat Politècnica de València, assenyala que 
en la seua universitat no es cobren les taxes a l'estudiantat sol·licitant de beca. El malestar 
entre l'estudiantat té a veure amb la vida universitària i les dificultats per a adaptar-la a la 
situació generada per la COVID i el confinament. 

Rafael Lido i Ginés Sola, representants d'estudiants de la Universitat d'Alacant, estan molt 
descontents per com evolucionen els aspectes acadèmics i de la docència en la seua 
universitat. Es plantegen convocar un atur acadèmic. També assenyalen la necessitat que es 
cree un salconduit que permeta a l'estudiantat tornar als seus pisos d'estudiants a recollir 
materials acadèmics i/o tancar-los. 
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Laura Alcaide, representant d'estudiants de la Universitat Jaume I de Castelló, sol·licita la 
creació d'un bo transport, en una línia similar als descomptes per a turisme existents. Recorda 
les deficiències de la línia de rodalia de Renfe i proposa acciones tipus UJI rodalia. Respecte 
de les beques, sol·licita que es tinga en compte l'opinió de l'estudiantat i ofereix la col·laboració 
d’aquest per a resoldre-les. També assenyala que es troba a faltar una part de garantia de la 
qualitat docent. 

M.ª Teresa Valero, representant d'estudiants de la Universitat Miguel Hernández d'Elx, intervé 
per a sol·licitar que s'eviten retards en les resolucions. 

Carlos Sanz, representant d'estudiants de la Universitat Catòlica de València, sol·licita que 
s'òbriguen les convocatòries de beques a l'estudiantat de les universitats privades i trasllada 
la seua preocupació per les pràctiques sanitàries. 

Sense més intervencions, es tanca la sessió. 



 
 
 

 

 

 

RESUMEN DE LA REUNIÓN CON REPRESENTANTES DEL CONSEJO INTERUNIVERSITARIO 
VALENCIANO DE ESTUDIANTES EL DIA 22 DE SEPTIEMBRE DE 2020 

 

Siendo las 10:00 horas del día 22 de septiembre de 2020, se reúnen los miembros del Consejo 
Interuniversitario Valenciano de Estudiantes a continuación relacionados, mediante 
videoconferencia, al objeto de tratar temas planteados en la Comisión Permanente del CIVE. 

 

Asistentes: 

Vicepresidentas: 

 Primera.- Pilar Ezpeleta Piorno, directora general de Universidades 
 Tercera.- Andrea Paricio Henares (titular), representante de estudiantes de la 

Universitat Politècnica de València y representante de la Comisión Permanente 

Vocales: 

 Andrés Fernández Alonso, representante de estudiantes de la Universitat de València 
 Juan Pablo Ortiz, representante de estudiantes de la Universitat Politècnica de València 
 Rafael Lido, representante de estudiantes de la Universidad de Alicante 
 Ginés Sola, representante de estudiantes de la Universidad de Alicante 
 Laura Alcaide Sánchez, representante de estudiantes de la Universitat Jaume I de 

Castellón 
 M.ª Teresa Valero Asencio, representante de estudiantes de la Universitat Miguel 

Hernández de Elche 
 Carlos Sanz Tormo, representante de estudiantes de la Universidad Católica de 

València 

Invitado: 

 Javier Oliver Villarroya, director general de l’Agència Valenciana d’Avaluació i 
Prospectiva (AVAP) 

Secretaria: 

 M.ª Fernanda Sáiz Gallego, Jefa del Servicio de Regulación Universitaria de la Dirección 
General de Universidades 

 

Temas tratados: 

 Propuestas de mejora de la situación del estudiantado en el inicio de curso. 
 Brecha digital: conocer el plan y los resultados. 
 Fondo COVID: modo de gestión y distribución. 
 Transporte: bono de apoyo al transporte. 
 Becas: información sobre las modificaciones de criterio y requisitos para curso 21/22. 

 

CCSV:FIE6NLZK:VISMVT1F:US657UDF URL de validació:https://www.tramita.gva.es/csv-front/index.faces?cadena=FIE6NLZK:VISMVT1F:US657UDF
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Desarrollo de la sesión: 

Toma la palabra la representante del estudiantado para introducir los temas que se van a tratar 
en la reunión, esto es, trasladar sus percepciones sobre lo que está siendo el inicio de curso 
en las universidades valencianas y propuestas para mejorar la situación del estudiantado. 

También desean tratar el tema de la brecha digital. Saben y reconocen que desde el gobierno 
autonómico se está haciendo un esfuerzo importante en este sentido, por lo que solicitan 
información en torno al plan. Solicitan información en torno al llamado "fondo covid" y la 
manera en la que se está gestionando desde la Consellería así como la forma en la que se ha 
dividido. 

La directora general informa de que se han creado cinco Cátedras de brecha digital, cada una 
de las cuales se centra en una problemática específica y diferente de las otras, con las cinco 
universidades públicas. 

En torno a estas Cátedras y desde la dirección general de Brecha Digital se está elaborando 
un Informe global de la situación de todas las universidades públicas y de cada universidad. 
El mencionado informe pretende analizar la brecha digital desde diversas perspectivas. Se 
están contemplando, entre otros, asuntos como: el estudiantado de primer curso, las brechas 
existentes entre el alumnado universitario, etc. 

También se recuerda que desde la dirección general de Universidades y la dirección general 
de Brecha digital se está trabajando en colaboración y coordinación intensa con las 
universidades, en concreto con los representantes del Estudiantado y los Vicerrectorados de 
Estudiantes. 

Se entregaron rúters a todas las universidades, pero estas han tenido dificultades trasladarlos 
a los potenciales receptores. 

Respecto del transporte y las becas se traslada al estudiantado que ya se ha publicado la 
resolución de las ayudas transporte. También que se sigue trabajando en las modificaciones 
en los criterios y requisitos de las becas de la GVA para el curso académico 21/22. 

Andrea Paricio, representante de la UPV, toma la palabra. Da las gracias por el interés 
mostrado y señala que la interlocución fluida con la Conselleria es muy importante. Señala 
que este curso está siendo particularmente complicado y añade en los agradecimientos a sus 
compañeros y representantes del estudiantado. Insiste en la necesidad de hacer 
recomendaciones y seguimiento en torno a la calidad de la enseñanza. 

Andrés Fernández, representante de estudiantes de la Universitat de València, toma la palabra, 
respecto de las tasas señala que hay malestar por las diferencias de criterio dentro de su 
propia universidad y que hay centros que las cobran al estudiantado aun cuando ha 
manifestado en la matrícula que es solicitante de beca al estudio. Traslada que hay inquietud 
en torno a los alquileres de vivienda que ha realizado el estudiantado y que no siempre puede 
pagar o rescindir. Solicita que se cree una cláusula covid para que el estudiantado pueda 
anular alquileres. 

 

Juan Pablo, representante de estudiantes de la Universitat Politècnica de València, señala que 
en su universidad no se cobran las tasas al estudiantado solicitante de beca. El malestar entre 
el estudiantado tiene que ver con la vida universitaria y las dificultades para adaptarla a la 
situación generada por la covid y el confinamiento. 

Rafael Lido y Ginés Sola, representantes de estudiantes de la Universidad de Alicante, están 
muy descontentos por cómo está evolucionando los aspectos académicos y de la docencia 

CCSV:FIE6NLZK:VISMVT1F:US657UDF URL de validació:https://www.tramita.gva.es/csv-front/index.faces?cadena=FIE6NLZK:VISMVT1F:US657UDF
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en su universidad. Se plantean convocar un paro académico. También señalan la necesidad 
de que se cree un salvoconducto que permita al estudiantado volver a sus pisos de 
estudiantes a recoger materiales académicos y/o cerrarlos. 

Laura Alcaide representante de estudiantes de la Universitat Jaume I de Castellón, solicita la 
creación de un bono transporte, en una línea similar a los descuentos para turismo existentes. 
Recuerda las deficiencias de la línea de cercanías de Renfe y propone acciones tipo UJI 
cercanías. Respecto de las becas, solicita que se tenga en cuenta la opinión del estudiantado 
y ofrece la colaboración del para mismo resolverlas. También señala que se echa en falta una 
parte de garantía de la calidad docente. 

M.ª Teresa Valero, representante de estudiantes de la Universitat Miguel Hernández de Elche 
interviene para solicitar que se eviten retrasos en las resoluciones. 

Carlos Sanz, representante de estudiantes de la Universidad Católica de València Carlos Sanz 
Tormo, representante de estudiantes de la Universidad Católica de València solicita que se 
abran las convocatorias de becas al estudiantado de las universidades privadas y traslada su 
preocupación por las prácticas sanitarias. 

 

Sin más intervenciones, se cierra la sesión. 

 

 

 

 LA SECRETARIA DEL CONSELL 
INTERUNIVERSITARI VALENCIÀ D’ESTUDIANTS 

(CIVE) 

  

 

 

Vº Bº  

LA DIRECTORA GENERAL DE UNIVERSIDADES  
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